
PROTOKÓŁ NR 0012-5/ 2  /2012 
z posiedzenia Komisji Polityki Społecznej 

w dniu 16 lutego 2012r. 
 

Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A   
Czas posiedzenia:  godz. 13.30- 15.00 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie             
z załączonymi listami obecności. 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. WARSZTATY TERAPII ZAJĘCIOWEJ. 

 
4. REALIZACJA PROGRAMU ZDROWOTNEGO DLA MIESZKAŃCÓW 

MIASTA – SPRAWOZDANIE Z REALIZACJI.  
 

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Zdrowotnego dla 
Mieszkańców Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2012”, 
 

5. Sprawy bieżące: 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2011 roku w sprawie budżetu  
Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok,   
 

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu 
miasta Jastrzębie-Zdrój przez NZOZ „SALUS” S.C. Dytko & Granowska,  
 

• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu „Rodzina 3+” na terenie 
miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 

• Projekt uchwały w sprawie ustanowienia odrębnej własności lokalu 
użytkowego, zaniesienia odrębnej własności lokali i zniesienie 
współwłasności nieruchomości,   
 

• pismo Polskiego Związku Niewidomych dotyczące wyjaśnienia uchwały 
dotyczącej przyznawania dofinansowania zadań z funduszu PFRON, 
 

• odpowiedź na wniosek Komisji dotyczący utworzenia jednego etatu                  
w Ośrodku Pomocy Społecznej. 
 

• Opinia prawna dotycząca skutku wydania rozstrzygnięcia nadzorczego 
Wojewody stwierdzającego nieważność uchwały dotyczącej wyznaczenia 
Ośrodka Pomocy Społecznej do prowadzenia pracy z rodziną przy realizacji 
zadań gminy wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy 
zastępczej. 

 
6. Wolne głosy i wnioski. 
7. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 19 stycznia 2012r 
8.  Zakończenie posiedzenia.  

 



 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia.  
Otwarcia posiedzenia dokonała Bernadeta Magiera – Przewodnicząca Komisji, 
powitała zaproszonych na posiedzenie członków komisji oraz zaproszonych gości.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Komisja przyjęła porządek obrad jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
WARSZTATY TERAPII ZAJĘCIOWEJ. 
 
Iwona Puchalska – Warsztaty Terapii Zajęciowej 
Głównym celem działania placówki jest wszechstronna rehabilitacja osób 
niepełnosprawnych- medyczna, społeczna i zawodowa. Z placówki na co dzień 
korzysta 60 osób, mieszkańców miasta, z orzeczoną niepełnosprawnością.  
Podopiecznym oferujemy różnorodne formy rehabilitacji i terapii zajęciowej  np. 
indywidualne z pedagogiem, indywidualne, rehabilitacja medyczna realizowana 
przez fizjoterapeutę lub lekarza, edukację zdrowotną, rehabilitację społeczną 
Realizujemy program „Dobra praktyka u dobrego pracodawcy” w ramach 
rehabilitacji zawodowej. Dzięki temu programowi nasi podopieczni odbywają 
praktyki u pracodawców pod okiem trenera pracy. Praktyki te realizowane są m. 
innymi w Bibliotece Miejskiej, Pizza Hut. Sukcesem projektu jest zatrudnienie 
jednej z podopiecznych na umowę o pracę.  
Niestety większość pracodawców nie jest chętnych do realizowania tego pomysłu, 
jednak dokładamy starań do zmiany ich postaw, mamy nadzieję, że uda nam się 
zaszczepić ten pomysł aby był realizowany. 
Zajęcia z podopiecznymi odbywają się 5 razy w tygodniu przez 7 godzin, każdy 
podopieczny ma opracowywany indywidualny program terapii, na podstawie 
indywidualnej diagnozy. 
 
Elżbieta Siwiec 
Czy tylko jedna osoba została zatrudniona na podstawie programu „Dobra 
praktyka u dobrego pracodawcy”. 
 
Iwona Puchalska 
W efekcie programu została zatrudniona jedna osoba, my, jako stowarzyszenie, 
jesteśmy właścicielem warsztatów, zatrudniamy 11 pracowników głównie ze 
znacznym stopniem niepełnosprawności, współpracujemy z innymi zakładami 
aktywności zawodowej. 
 
Elżbieta Siwiec 
Czy zakład stolarski świadczy usługi dla mieszkańców, czy zajmuje się 
produkcją? 
 
Iwona Puchalska 
Jest zakład, który zajmuje się zarówno produkcją, jak i usługami. 
 
Bernadeta Magiera 
Jaki los czeka osobę niepełnosprawną w naszym mieście gdy rodzice już odejdą               
i zostaje sam? 
 
 
 



Marian Króliczek 
Czy czas terapii jest ograniczony? 
 
Iwona Puchalska 
Przyjmuje się uczestnika na czas usamodzielnienia, który wynika z realizowanego 
z nim programu, nie możemy skreślić z listy uczestnika dotąd, dopóki nie 
znajdziemy mu zatrudnienia, jeśli jest na takim poziomie intelektualnym, że nie 
jest w stanie tego realizować, wówczas winniśmy skierować go do ośrodka 
wsparcia np. środowiskowego domu samo opieki. Jednak w naszym mieście nie 
ma takiej możliwości, więc te osoby są nadal uczestnikami warsztatów terapii. 
Najbliższy ośrodek wsparcia znajduje się w Rybniku.  
 
Teresa Jachimowska 
Zawsze występujemy z propozycjami utworzenia na terenie miasta takiego 
ośrodka, są to miejsca dla osób niepełnosprawnych w szerokim tego słowa 
znaczeniu.  
 
Lucyna Maryniak 
Czy korzystaliście państwo z programów unijnych tzw. małych grantów,                  
w inkubatorze społecznej przedsiębiorczości są programy, gdzie można uzyskać 
środki pomocne do egzystencji warsztatów, a może nawet na stworzenie miejsca 
pracy. Istnieją również tzw. programy lustrzane,  realizowane wraz z podmiotem 
zza granicy.  
 
Iwona Puchalska 
Jak dotąd nie korzystaliśmy. 
 
Bernadeta Magiera 
Czy wytwarzane przez podopiecznych rzeczy można zakupić? 
 
Iwona Puchalska  
Naszym celem nie jest sprzedawanie rzeczy, jest to cel poboczny, priorytetem 
jest praca z podopiecznym. Prace wystawiane są w galeriach, organizowane są 
kiermasze gdzie można zakupić prace.  
 
Ad. 4. 
 
REALIZACJA PROGRAMU ZDROWOTNEGO DLA MIESZKAŃCÓW MIASTA – 
SPRAWOZDANIE Z REALIZACJI.  
 
Naczelnik Wydziału Zdrowia Halina Humeniuk przedstawiła informacje ogólne              
o działaniach profilaktycznych, główne problemy zdrowotne mieszkańców miasta 
Jastrzębie-Zdrój oraz wyniki programu „Wykrywanie wad postawy wśród dzieci 
klas pierwszych i piątych wszystkich szkół podstawowych z terenu miasta, 
działania edukacyjne w zakresie programów zdrowotnych. 
 
- materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Bernadeta Magiera 
Komputery pozabierać… 
 
 
 
 



Lucyna Maryniak 
Nie - to są małżeństwa, które się wiążą, a są ze Śląska. Kiedyś był taki program, 
że nie powinni rodzice być oboje ze Śląska. Oboje rodzice dziecka nie powinni tu 
mieszkać i łączyć się w pary! Badania takie były. 
 
Franciszek Piksa 
Po raz pierwszy słyszę takie słowa, pani wypowiada tu przerażające tezy… 
 
Lucyna Maryniak 
Jakie przerażające. W tej Komisji pracowałam w ubiegłym wieku  i powiedziane 
było że zmiany genetyczne, które są w rodzicach, przenoszone są na dzieci.            
A ponieważ łączą się mieszkańcy Śląska w pary, stąd mamy takie problemy                 
z dziećmi. Ja naprawdę wiem, co mówię i nie robię tego, aby kogoś do śmiechu 
przyprawiać. 
Mało tego, bardzo lekceważy się przycinanie krzewów. 80% nad ziemią jest tak 
zwany pył zawieszony. Dlaczego u nas dzieci chorują na górne drogi oddechowe i 
na oczy. Bo za nisko są przycinane krzewy, a przecież każdemu wygodniej jest 
niziutko piłą ściąć, niż na wysokości 80. To też jest właśnie powód, że tyle jest 
dzieci chorych na oskrzela i różne schorzenia wzroku. 
I drugim powtarzam problemem jest to, że małżeństwa się tu łączą, a mają 
genetyczne zmiany. 
 
B.Magiera 
Ja mam pytanie do pani Naczelnik , jak to wygląda w innych miastach, które nie 
leżą na Śląsku czy statystyki są też tak zatrważające, bo ja bym gdzie indziej 
widziała przyczynę tego stanu rzeczy, no ale skoro są badania, to trudno to 
stwierdzić, ale wydaje mi się, ze nie jest to całkiem prawda. 
 
Lucyna Maryniak 
I to że się nie myje jezdni! Jedzie odkurzacz i na sucho zbiera, nie jest myta 
jezdnia.  
 
Bernadeta Magiera  
Ale to w wielu miastach tak jest. 
 
Lucyna Maryniak 
Tak, ale z tego są później problemy. 
 
Halina Humeniuk 
Ukłon w kierunku państwa radnych i władz naszego miasta, że taki program                  
w naszym mieście jest, innych miastach takich programów nie ma.  
 
Bernadeta Magiera 
Jeszcze kilkanaście lat wstecz kobiety unikały badań mammograficznych, bo się 
bały. Czy jest poprawa w tym zakresie. 
 
Halina Humeniuk 
Świadomość Polek wzrosła w tym zakresie, ale wyniki są nadal zatrważające. Na 
pewno szybciej problem zostaje wykryty.  
 
Lucyna Maryniak 
Z własnego doświadczenia wiem, że badania mammograficzne są dla pacjentki 
bolesne, to jest 10 kg, które idzie na pierś. Być może z tego powodu kobiety nie 
chodzą, choć w pewnym wieku jest się w grupie ryzyka.  
 



• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Zdrowotnego dla 
Mieszkańców Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2012”, 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

• Opinia prawna dotycząca skutku wydania rozstrzygnięcia nadzorczego 
Wojewody stwierdzającego nieważność uchwały dotyczącej wyznaczenia 
Ośrodka Pomocy Społecznej do prowadzenia pracy z rodziną przy realizacji 
zadań gminy wynikających z ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy 
zastępczej. 

 
Teresa  Jachimowska 
Sytuacja jest niezależna od nas. Przygotowałyśmy uchwałę zgodnie                  
z interpretacjami, które otrzymałyśmy na szkoleniach, sama ustawa o wspieraniu 
pieczy zastępczej mówi o tym, że pracę z rodziną ma organizować Prezydent 
Miasta. Dla nas organizowanie  to jest decydowanie poprzez uchwałę i wskazanie 
tego podmiotu, który będzie tą pracę z rodziną wykonywał, tak wszyscy szkolący 
nas interpretowali ten zapis. W przypadku pieczy zastępczej, ustawodawca wpisał 
że wskazuje Prezydent organizatora pieczy zastępczej, trzeba było iść drogą 
zarządzenia. Okazuje się, że Nadzór Prawny uchyla uchwały gmin, gdyż uważa 
podjęcie uchwał za niewłaściwe, zapis ustawowy winien być realizowany                  
w oparciu o zarządzenia.  
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVIII.155.2011 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 22 grudnia 2011 roku w sprawie budżetu  
Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2012 rok,   

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – 
Dariusz Holesz. 
Proponuje się zmniejszenie o kwotę 168938,00zł dotacji dla jednostek spoza 
sektora finansów publicznych, w tym:  
- dla prywatnej Szkoły Policealnej „Twoja Szkoła” A.Cysewska-Kubala  
o 128 938,00zł 
- dla Prywatnej Szkoły Policealnej dla Dorosłych Edukator w Jastrzębiu Zdroju 
 o 40.000,00zł. 
Na Komisję Skarbu zostanie przygotowana autopoprawka projektu uchwały. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

• Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu 
miasta Jastrzębie-Zdrój przez NZOZ „SALUS” S.C. Dytko & Granowska,  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła p.Aneta Kanik  Wydział 
Polityki Gospodarczej i Promocji. 
Projekt uchwały zakłada wyrażenie zgody Rady Miasta na użycie herbu do 
działalności komercyjnej, zgodnie z uchwałą Rady Miasta w tym temacie.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
 
 



 
• Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu „Rodzina 3+” na terenie 

miasta Jastrzębie-Zdrój,  
 
Franciszek Piksa 
Wydawane będą karty zniżkowe dla rodzin, które mają troje i więcej dzieci, 
dotyczyć będzie wstępu do obiektów kulturalnych i sportowych miasta na 
zasadach określonych w załączonym regulaminie.  
 
Elżbieta Siwiec 
Co rozumiemy przez pojęcie rodzina w tym zapisie. 
 
Franciszek Piksa 
Rodziny biologiczne, zastępcze, opiekunów prawnych. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

• Projekt uchwały w sprawie ustanowienia odrębnej własności lokalu 
użytkowego, zaniesienia odrębnej własności lokali i zniesienie 
współwłasności nieruchomości,   

 
Franciszek Piksa 
Uchwała porządkująca dotyczy części własności gruntów pod budynkiem tzw. 
okrąglaka. Miasto nic nie traci, ani nie zyska, zmiana praw do nieruchomości 
nastąpi bez spłat i dopłat na rzecz gminy. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –5, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 

• pismo Polskiego Związku Niewidomych dotyczące wyjaśnienia uchwały 
dotyczącej przyznawania dofinansowania zadań z funduszu PFRON, 

 
Komisja przyjęła treść pisma do wiadomości. 
 

• odpowiedź na wniosek Komisji dotyczący utworzenia jednego etatu                  
w Ośrodku Pomocy Społecznej. 

 
Komisja przyjęła treść wniosku do wiadomości. 
 
Franciszek Piksa 
Będzie spotkanie z dyrekcją jastrzębskiego OPS, gdzie na temat etatów także 
będziemy rozmawiać.  
 
Ad.10. 
Wolne głosy i wnioski. 

Lucyna Maryniak  
Kolejny raz proszę aby na uchwałach były pieczątki, Biuro Rady Miasta ma 
syntetykę,  kiedy otrzymało uchwały, a my tej wiedzy nie mamy. 
Jeśli będę potrzebowała do danej uchwały wrócić, to na niej jest data, i wiem 
kiedy przeszła. Data jest bardzo ważna.  
Ponadto zdarza mi się, co mówiłam na Sesji, że mam podwójnie wrzucane 
projekty, a innych nie mam. Zwracam się z prośbą, o wpisywanie miesiąca na 
moich materiałach. 



 
Na Sesji podnosiliśmy sprawę, iż na siedem dni przed Sesją, projekty winny być  
W półkach, abyśmy się jako radni mogli z nimi zapoznać, czasami trzeba iść do 
urzędnika w sprawie danej uchwały. 
 
Ad.10. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 19 stycznia 2012r 
 
Protokół został przyjęty głosami: za–5, przeciw-0,wstrzymujących się–0. 
 
Ad.11. 
Zakończenie posiedzenia 
 
Przewodnicząca Komisji  podziękowała zebranym za przybycie i zakończyła 
obrady komisji. 

 
 
 
Protokołowała 
Agnieszka Bąk                      

        Przewodnicząca Komisji 
Polityki Społecznej 

 
       Bernadeta Magiera 


